
Besvarelse af spørgsmål nr. S 1944, som medlem af 
Folketinget Anne Baastrup har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 13. januar 2005

Spørgsmål S 1944:
"Hvor hurtigt skal de tre mia. kr. i overgangslån til dækning af udgifterne 
som følge af kommunalreformen afdrages (tallet nævnes i Politiken den 10. 
januar 2005), og vil kommuner, som bliver særlig hårdt ramt, kunne få for-
længet deres tidsfrist eller få eftergivet deres gæld i forbindelse med for-
handlingerne om den kommunale økonomi?"

Svar:
Det er regeringens opfattelse, at lån til finansiering af engangsudgifter for-
bundet med gennemførelsen af kommunalreformen bør tilbagebetales in-
den for en kortere årrække. Det bemærkes, at der i overensstemmelse 
hermed i beregningen vedrørende de nævnte 3 mia. kr. er anvendt en til-
bagebetalingsperiode på 10 år. 

Regeringens udgangspunkt er, at vilkårene for optagelse af lån til finansie-
ring af engangsudgifter så vidt muligt bør være ens for alle kommuner. Der 
lægges således ikke op til, at visse kommuner vil kunne få forlænget af-
dragsperioden eller eftergivet deres gæld. 

For at hjælpe vanskeligt stillede kommuner, som indgår i en sammenlæg-
ning, vil der dog være begrænsede muligheder for ekstraordinært tilskud.
Tilskudsbeløbet finansieres af det samlede bloktilskud, og størrelsen af 
midlerne forventes sammen med rammer for lånemulighederne at indgå i 
økonomiforhandlingerne for 2006.
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